

Mayor's Report on the Financial Position of the Municipality

In accordance with the provisions of Article 176.2.2 of the Municipal Code of Québec, at this regular meeting of Municipal Council today, August 2nd, 2022, it is my pleasure to share with the residents and ratepayers of L'Isle-aux-Allumettes the highlights of the financial report and the external auditor's report for the fiscal year ending December 31, 2021, as audited by the chartered professional accountants at AxèCPA Inc. They are of the opinion that the financial statements accurately reflect the financial position of the Municipality in all pertinent respects.

The Fiscal Year 2021 closed with a surplus of \$218,310 for the reporting period, based on revenue of \$4,591,147 and expenses and capital investments of \$4,372,837, as confirmed by the external auditor. The Municipality ended 2021 with an accumulated surplus of \$765,215 with an amount of \$185,867 appropriated to the 2022 Budget.

Achievements in 2021

Out of total expenses of more than \$4.3 million, the major expenditures for 2021 included:

- MRC shares: \$ 440,634
- Sureté du Québec: \$ 259,794
- Waste management: \$ 198,442
- Major road improvements: \$1,210,569
- Fire Safety Services: \$ 144,315

Budget 2022

The mill rate for the 2022 taxation year was reduced at \$0.55. This translates to a general tax of \$550 for every \$100,000 of assessed property value. The Fire service tax is \$105 and the waste management fee is \$99. The villagers of Chapeau also pay a water tax of \$425, a sewer tax of \$330 and a long-term debt tax of \$255.

The Municipality continues to be in an excellent financial position. Recognition, appreciation and thanks go to past and present Councils and also past and present staff.

I would like to also take the opportunity to salute the hard work and dedication of all the non-profit community groups and their volunteers. I want to thank you on behalf of the Council and all residents and visitors of L'Isle-aux-Allumettes for doing what you do – your work is invaluable.

If you have any questions or concerns, at any time, do not hesitate to contact myself or the Municipal Office.

Corey Spence, Mayor

Rapport du maire sur la situation financière de la municipalité

Conformément aux dispositions de l'article 176.2.2 du Code municipal du Québec, à la séance ordinaire du conseil municipal d'aujourd'hui, le 2 août 2022, j'ai le plaisir de partager avec les résidents et contribuables de L'Isle-aux-Allumettes les faits saillants du rapport financier et du rapport du vérificateur externe pour l'exercice financier se terminant le 31 décembre 2021, tels que vérifiés par les comptables professionnels agréés de AxèCPA inc. Ils sont d'avis que les états financiers reflètent fidèlement la situation financière de la municipalité à tous égards pertinents.

L'exercice financier 2021 s'est terminé avec un excédent de 218 310 \$ pour la période visée, basé sur des revenus de 4 591 147 \$ et des dépenses et des investissements en capital de 4 372 837 \$, comme l'a confirmé le vérificateur externe. La municipalité a terminé l'année 2021 avec un excédent cumulé de 765 215\$, un montant de 185 867\$ étant affecté au budget 2022.

Réalisations en 2021

Sur des dépenses totales de plus de 4,3 millions de dollars, les principales dépenses pour l'année 2021 comprenaient :

- Quotesparts de la MRC : 440 634 \$
- Sureté du Québec : 259 794 \$
- Gestion des matières résiduelles : 198 442 \$
- Amélioration des chemins : 1 210 569 \$
- Services de sécurité incendie : 144 315 \$

Budget 2022

Le taux de taxation général pour l'année 2022 a été réduit à 0,55 \$. Cela se traduit par un montant de 550 \$ pour chaque tranche de 100 000 \$ de valeur foncière évaluée. La taxe sur les services d'incendie est de 105 \$ et les frais de gestion des matières résiduelles de 99 \$. Les villageois de Chapeau paient également une taxe d'aqueduc de 425 \$, une taxe d'égout de 330 \$ et une taxe sur la dette à long terme de 255 \$.

La municipalité continue d'être en excellente situation financière. La reconnaissance, l'appréciation et les remerciements vont aux conseils et aux employés antécédents et présents.

J'aimerais également profiter de l'occasion pour saluer le travail acharné et le dévouement de tous les groupes communautaires à but non lucratif et de leurs bénévoles. Au nom du Conseil et de tous les résidents et visiteurs de L'Isle-aux-Allumettes, je tiens à vous remercier pour ce que vous faites - votre travail est important.

Si vous avez des questions ou des préoccupations, n'hésitez pas à communiquer avec moi ou avec le bureau municipal.

Corey Spence, maire